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Dagsorden til Skolebestyrelsesmøde den 21.marts 2024 

 

 

 Mødedeltagere: 

 

Forældrevalgte: 

Astrid Helin, Helle Frederiksen, Karin Lindholt, Kathrine Velin 

Hansen, Nicolai Nielsen, Nis Benn, Rikke Ørgreen Nielsen, 

Stinne Busted Frederiksen, Ulrik Stets Hilden 

 

Medarbejdervalgte: 

Cecilie Koigaard Kowalczyk, Maja Sambleben 

 

Elevvalgte:  

Samasti Koli (8.y BO), William Angus Bowler Nielsen (9.d BA) 

 

 

Ledelse:  

Anne-Margit Bjerglund Lassen, Morten Grundt Bambara 

 

Dato: 21.03.2024  

Tid:18.00 – 21.00 Gæster: 

  Afbud: Nicolai, Ulrik, Samasti  

 Mødeleder: Nis Benn 

Sted: Personalerum-

met Afd. Balsmose-

skolen. 

Referent: Morten Bambara 

 

 

 

 

 

Dagsordenpunkt 

 

 

Formål 

 

Tid 

 

Beslutning/referat 

 

Ansvar 

1. Godkendelse af refe-

rat 

Beslut-

ning 

18.00 Referatet blev godkendt Mødele-

der 

2. Godkendelse af 

dagsorden 

Beslut-

ning 

18.02 Der er et enkelt punkt der er sat ind uden tid. 

 

Mødele-

der 

3. Meddelelser fra elev-

rådene 

Oriente-

ring 

18.05 Boesagerskolen 

Samasti var fraværende fra mødet. 

 

Balsmoseskolen 

Elevrådets vedtægter er nu blevet vedtaget 

på et stormøde for alle eleverne 

Eleverne 
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Der er afholdt elevfestfor de ældste elever, 

hvilket gik rigtig godt. Festen blev afholdt i 

hallen, hvor temaet var ”Rave”-party. 

 

Ønske om bedre udearealer 

Elevrådet ønsker halvtage i alle gårde, så det 

er muligt at være i tørvejr, når der er krav 

om at være udenfor. Der ønskes halvtage 

med naturligt lys. 

 

Der blev tilkendegivet at det var fedt at elev-

rådet var så gode til at være specifikke om-

kring deres ønsker. 

 

Der blev spurgt ind til om det er alle elever 

der skal være udendørs. Det er det ikke, men 

0.-6. skal som udgangspunkt være udendørs. 

Dog kan eleverne vælge at være med til le-

geaktiviteter i hallen i pauserne. 

 

Når Søagergrunden er blevet solgt, vil der 

blive frigivet midler til at kunne gøre noget 

ved udeområderne. Her kan overdækning på 

udeområderne indtænkes. 

 

Der blev spurgt ind til om der var økonomisk 

råderum til at gøre noget fra skolens side al-

lerede nu, og der er vurderingen, at det ikke 

umiddelbart er muligt på nuværende tids-

punkt. 

 

4. Udskudt klassedan-

nelse på Boesager. 

Boesager ønsker at afprøve en 

praksis fra mange andre skoler 

omkring sen klassedannelse. 

Baggrunden er, at vi de sidste 

4 år har fået fordelt nogle ret 

ujævne klasser. 

 

Oplæg for konstitueret indsko-

lingsleder Kim Skovsgaard. 

 

Bilag: struktur for processen 

 

Drøf-

telse og 

beslut-

ning 

18.20 Erfaringen viser, at det er svært at fordele 

børnene i klasserne, så der opnås en ligelig 

og god fordeling i klasserne på årgangene, og 

Boesagerskolen vil gerne arbejde med den 

indsats på en struktureret og konstruktiv 

måde, så de får et bedre grundlag at danne 

klasserne på. 

 

Boesagerskolen ønsker at forlænge ”mini-pe-

rioden”, så de ind til efterårsferien kan ju-

stere på grupperne og først danne klasser 

der. 

 

Der blev påpeget, at skolen skal være op-

mærksom på børnenes oplevelse af 1. skole-

dag, og at der skal være stor opmærksomhed 

på kommunikation – især på forældremøder. 

 

Ønsket om at forsøge med udskudt klasse-

dannelse blev enstemmigt accepteret af sko-

lebestyrelsen. 

Anne-

Margit og 

Kim 
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5. Mødedatoer for kom-

mende skoleårs be-

styrelsesmøder 

Siden mødet i januar har Nis og 

jeg lavet lidt ændringer i dato-

erne, som ikke kom frem på 

sidste møde – derfor er punktet 

på igen. 

 

Bilag: møderække for kom-

mende års møder 

Beslut-

ning 

18.40 Der er justeret på mødedatoerne, så de ligger 

bedre ift. skoleårets planlægning. 

 

På baggrund af udskudt klassedannelse på 

Boesagerskolen, rykkes mødet d. 17/9 til ok-

tober. 

 

Møderne ligger ens for begge skolebestyrel-

ser, så der er mulighed for at afholde møder 

på tværs hvis det giver mening. 

 

Anne-

Margit og 

Nis 

6. Dialogmøde i februar  

Evaluering og opsamling af dia-

logmødet.  

Rikke/Maja, Nis og Ulrik får 

hver 2-4 min til at fremlægge 

pointer fra deres workshops. 

 

Bilag: opsamling fra mødet. 

Drøf-

telse 

18.45 Vi drøftede hovedpointerne fra de temaer der 

havde været med på dialogmødet d. 28. fe-

bruar. 

 

Der blev spurgt ind til hvordan vi mere konti-

nuerligt kan få input fra forældre ift. SFO’en.  

Skolebestyrelsens medlemmer har en ople-

velse af at den beskrivelse der er på Balsmo-

seskolens SFO er rigtig fra for 1-2 år siden, 

men at der er sket virkelig meget især i dette 

skoleår. Der er en virkelig positiv udvikling, 

hvor det opleves at de voksne har genfundet 

deres faglige stolthed. 

 

På Boesagerskolen er der så mange børn der 

skal sendes og ringes hjem i løbet af efter-

middagen, hvor der bruges 4 personaler, 

bare til den opgave. Så hvis børnene i stedet 

blev hentet, ville der være mere personale til 

rådighed til aktiviteter. 

  

Alle 

7. Tildeling og budget 

 

Kommende års tildeling og 

budget gennemgås 

 

Bilag: 

Oriente-

ring 

19.15 Tildelingen er opdelt, men bliver reelt først 

delt endeligt med udgangen af året. 

 

Tildelingerne er blevet lidt mindre grundet, 

omfordelingen af midler ift. mindre skoler, og 

den nye tildelingsmodel. 

 

Anne-

Margit 

8. Brugertilfredsheds-

undersøgelse 

Skolebestyrelsen orienteres om 

det videre med undersøgelsen 

og tiltag i den forbindelse. Der-

næst drøftes kommunikationen 

til forældregruppen fra besty-

relsen 

 

Bilag: tal fra skolerne 

Oriente-

ring, 

drøf-

telse og 

beslut-

ning 

19.30 Det blev aftalt at der i efteråret kan/skal fo-

retages en ny undersøgelse på de to skoler, 

så vi kan få friske tal at arbejde ud fra. 

 

Der bliver ikke kommunikeret særskilt ud, ift. 

resultaterne, men det er ikke fordi det skal 

hemmeligholdes. 

Anne-

Margit og 

Morten 

9. Pause  19.30    
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10. Evt.  19.40  Der har været en oplevelse af, at man på 

Balsmoseskolen ikke har kunne låne skolens 

lokaler til sociale arrangementer. Det er en 

mulighed, og dette italesættes i den opsum-

merende video for i dag. 

Alle 

11. Skolestrukturproces 

- Nye styrelsesvedtæg-

ter.  

- Skolelederstillingen på 

Balsmoseskolen 

- Skolebestyrelsesvalget 

Bilag:  

- udkast til nye styrelsesved-

tægter 

- bestyrelsens høringssvar til 

styrelsesvedtægterne 

- tidsplan for bestyrelsesvalget 

med forslag til lokal tidsplan 

 

Drøf-

telse 

19.50 Der skal være en fremadrettet opmærksom 

på, at dokumenter alle skal være med til at 

foreslå ændringer i, sendes ud som Google 

Docs dokument, da man her kan se hvem der 

skriver hvilke ændringer etc. 

 

Valgbestyrelserne på de to skoler blev valgt: 

Balsmoseskolen: Anne-Margit, Nis og Karin 

Boesagerskolen: Anne-Margit, Rikke og Astrid 

 

Anne-

Margit 

12. Smartwatches i SFO 

og skole 

 

Tilbagemelding fra elevråd og 

ledelse og afklaring af evt. tilfø-

jelse til princip. 

 

Bilag: Tilføjelse til princip om 

elevernes digitale dannelse. 

Oriente-

ring og 

drøf-

telse 

20.25 Balsmoseskolen: 

Elevrådet på Balsmoseskolen synes enstem-

migt, at det er en dårlig idé at indsamle 

smartwatches. Der ønskes tillid til at eleverne 

godt kan administrere brugen af deres 

Smartwatches. De fleste af de notifikationer 

der kommer på Smartwatches, er noget der 

kommer fra deres forældre er oplevelsen fra 

Balsmoseskolens elevråd. 

 

Boesagerskolen: 

Indskolingen 

Det er et voksende problem i indskolingen, 

hvor flere og flere børn har Smartwatches, 

som forældrene kan kontakte børnene på. 

 

Mellemtrinnet 

Der er meget få der har Smartwatches. Dem 

der har er ikke forstyrrende.  

Udskolingen 

Det er meget få der har Smartwatches, og de 

bruges kun til at tjekke ur, og enkelte gange 

som lommeregner. Der er ikke en oplevelse 

af at det er forstyrrende. Elevernes Chrome-

books kan mere end Smartwacthes. 

 

På begge afdelinger er oplevelsen at der 

mangler steder man kan se klokken rundt 

omkring på skolerne. 

Princippets ordlyd blev rettet til og endte med 

følgende tekst: 

 

Smørum Skole vil fremme de gode fællesska-

ber, leg og læring i skolen og i SFO’en.  

Anne-

Margit 
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Derfor indsamles mobiltelefoner i alle klasse-
trin ved starten af skoledagen og udleveres 

igen ved afslutningen af skoledagen. Undta-
gelsen er indskolingen, hvor eventuelle tele-
foner kan befinde sig - slukket - i ta-
sken. Smartwatches (ure der kan ringe, mod-

tage og/eller sende beskeder) og andre elek-
troniske enheder, der forstyrrer undervisnin-
gen, eleven selv eller skolekammeraterne, 
indsamles på samme vis.  

 

I SFO-tiden skal mobiltelefoner og andre en-

heder, der kan ringe eller sende beskeder, 

befinde sig i tasken. Børnene kan benytte 

disse enheder efter aftale med en voksen, 

hvis de fx har brug for at kontakte forældre 

ift. Indgåelse af legeaftaler.  

 

I skoletiden og i SFO’en kan børnene/ele-

verne bære smartwatch hvis det er indstillet 

til kun at fungere som ur. 

 

13. Meddelelser fra be-

styrelsens formand 

Oriente-

ring 

20.45 Der er kommet en henvendelse fra en klasses 

kontaktforældre, som ønsker bestyrelsens 

mening. 

 

Der foregår en aktivitet med Pokemon Go i 

SFO-tiden på Balsmoseskolen, hvor der er en 

følelse af at der forskelsbehandles, da det 

ikke er alle børn der har en mobiltelefon. Der 

er forældre der føler et pres for at der skal 

indkøbes en mobiltelefon. 

 

Skolebestyrelsens holdning er ikke, at det er 

noget bestyrelsen skal tage stilling til. Der 

opfordres til, at det er en problemstilling der 

tages med skolens ledelse. 

 

Der er en opmærksomhed omkring deltagel-

sesmuligheder for alle, da det ikke er alle der 

har en mobiltelefon. 

 

Det kan være et konfliktfyldt område, især 

derhjemme, hvor der kan opleves et stort 

pres. 

 

Nis 

14. Meddelelser fra sko-

leledelse 

Oriente-

ring 

20.50  Anne-

Margit og 

Morten 

15. Kommunikations be-

hov 

Fast punkt på bestyrelsens 

dagsorden vedr. behov for 

 20.55 

 

 

 

- Skolebestyrelsesvalg 

- Udskudt klassedannelse på Boesager  

- Lån af skolens lokaler til sociale arrange-

menter 

Alle 
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kommunikation til forældre og 

andre. 

Bestyrelsen drøfter om der er 

punkter / beslutninger eller an-

det fra mødet, som med fordel 

kan kommunikeres. 

 

 

 

 

 

21.00 

- Smartwatches 

 

Næste møde-dato Næste møde – tid Næste møde –  

Sted 

Ansvar - dagsorden 

 d.22.04.2024  Kl.18.00-21.00 Boesagerskolen Nis og Anne-Margit 

 


